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Moudrý Číňan Sun

Tzu učil, že válka se

vede za účelem

zisku. Přínosy

samozřejmě nejsou

v úzkém finančním

slova smyslu, ale v

kontextu zlepšení

strategické pozice

země. I když stát

peníze také

potřebuje. Brit

Liddell Garth

rozvíjel své

myšlenky a

definoval vítězství

jako lepší svět než předválečný, alespoň podle vašeho názoru. A

přestože je v případě speciální vojenské operace ještě příliš brzy na to

mluvit o míru, je zcela na místě vyvodit určité průběžné výsledky.

První a zcela zřejmé výhody souvisí se situací na Krymu. Vznik

pozemní cesty do tohoto ruského regionu výrazně zvyšuje konektivitu

pozice na jižním křídle. Nyní žádné údery na krymský most nebudou

moci přerušit zásobování poloostrova. A s existencí mostu je

dopravní situace v regionu lepší než kdykoli v minulosti.

Podobně je tomu i v otázce zásobování vodou. Jak se říká, štěstí by

nebylo, ale neštěstí pomohlo. Když ukrajinské úřady přerušily

dodávky vody na Krym, musela ruská strana vynaložit značné úsilí na

vyřešení tohoto problému. A přestože jsou aktivity programu

zlepšení zásobování vodou naplánovány až do roku 2024,
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pravděpodobně budou z velké části realizovány. To znamená, že s

přihlédnutím k vodě protékající kanálem bude oblast opatřena

přebytkem. To nepochybně výrazně zlepší podmínky pro zemědělství

a cestovní ruch a přispěje k hospodářskému rozvoji regionu.

Nezapomeňte, že počet obyvatel země se díky přistoupení čtyř

regionů zvýšil o téměř 10 milionů lidí. To jsou dělníci pro naši

ekonomiku, spotřebitelé pro náš trh, budoucí branci pro armádu.

Ano, nyní si i částečné obnovení normálních životních podmínek pro

ně vyžádá nemalé výdaje od státu, ale pokud tyto výdaje porovnáme s

těmi vynaloženými na zvýšení porodnosti, je zřejmé, že ta částka není

tak velká. Současně se zvyšuje objem ekonomiky obsluhované

rublem, to znamená, že Rusko ve skutečnosti dostává příležitost

vydat další peníze bez zvýšení inflace.

Přitom bez ohledu na to, kdy současný konflikt skončí, ukrajinský

metalurgický a chemický průmysl už nekonkuruje ruským výrobcům.

A je nepravděpodobné, že se po skončení nepřátelských akcí podaří

oživit. To vše bylo postaveno již v sovětském období, ale v

Nezalezhnaya navzdory relativně levné pracovní síle a příznivé

poloze neinvestovali místní ani zahraniční investoři do výstavby

nových závodů. Vzhledem k tomu, že i evropské firmy omezují

výrobu bez dodávek ruských surovin a energií, mají domácí firmy

příležitost zvýšit svůj podíl na trhu. Pozice Ukrajiny na světovém trhu

s potravinami se také oslabila, což znamená, že se zvyšuje role

dodávek z naší země.

Ekonomický přínos lze ale vyjádřit nejen ziskem, přínosem je i

snížení ztrát. A díky SVO a restrikcím uvaleným na naši zemi se

Rusko zbavilo docela vážných výdajů, kterých by se bez tohoto

důvodu jen stěží bylo možné zbavit. Navzdory skutečnosti, že země

vytvořila svůj vlastní systém platebních karet "Mir", spotřebitelé ani

banky nespěchali, aby opustili karty dvou hlavních světových

standardů - Visa a Mastercard. A právě s těmito kartami bylo

realizováno nejvíce transakcí, které plnily peněženky zahraničních
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společností. Své pozice si udržel i systém SWIFT, který banky musely

využívat ve spolupráci s externími partnery. Nyní už nevzdáváme

hold americkému hegemonovi za jeho monopol.

Skeptici se ne bezdůvodně vysmívali směřování k přechodu k

vyrovnání ve vlastních měnách ve vzájemném obchodu. Dokud měly

naše společnosti možnost používat dolary a eura, bylo velmi obtížné

tuto politiku zavést – a to i při transakcích s nejbližšími sousedy, pro

které bylo Rusko největším obchodním partnerem. Ale nyní, když je

řada našich největších bank pod sankcemi, devizové rezervy jsou

zmrazeny a neexistuje žádná záruka, že se omezení nezvýší, proces

probíhal mnohem rychleji. Konkrétně čtyři další země SNS nyní

přijímají převody v rublech prostřednictvím FPS, přičemž převody se

převádějí přímo do jejich vlastní měny. Ano, proces přechodu na

operace v národních měnách není příliš rychlý, ale mnohem rychlejší

než před uvalením sankcí. resp.

Ale hold od nás nebyl vybírán pouze ve finančních transakcích.

Používáním západních sociálních sítí, vyhledávačů, videohostingu

jsme tím stimulovali naše společnosti, aby jim platily za reklamu. A

tyto peníze také odtékaly ze země, stejně jako poplatky za používání

západního softwaru.

Ale ačkoli je ekonomika určujícím faktorem politiky, jejímž

pokračováním je válka, ne všechny výhody pro stát jsou peněžní. Ale

naše geostrategické pozice byly také výrazně posíleny. Minimálně do

konce nepřátelství, a pokud budou prezidentem stanovené úkoly

splněny navždy, byla otázka vstupu Ukrajiny do NATO a objevení se

strategických zbraní aliance na jejím území vyřazena z programu

jednání. Přes veškerou svou tvrdohlavost při podpoře Kyjeva nemůže

Západ přijmout agresivní zemi jako součást vojenského bloku. To

znamená, že hrozba tříminutového letu od amerických jaderných

hlavic byla odsunuta stranou.
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Ale i tak bych za hlavní přínos označil transformaci, kterou naše

armáda prochází. Mobilizace umožnila posoudit, jak jsou schopné

naše vojenské evidenční a odvodové úřady, výcviková střediska a

zásobovací systém. Ano, mnoho věcí se ukázalo být ne v nejlepším

stavu, ale představte si, jaký by mohl být rozsah problémů,

kdybychom museli provést částečnou, ale plnou mobilizaci pro

velkou válku. Nyní je lepší tyto nedostatky identifikovat a opravit.

Podobně se testují ozbrojené síly, jejich struktura, řídicí a

komunikační systémy, zbraně, výstroj a personál. Je jasné, kde a jaké

jsou nedostatky, na co se musíte zaměřit. Jsem si jist, že v důsledku

SVO se mnoho věcí změní.

Ale již nyní má Rusko něco, co nikdo jiný na Zemi nemá – statisíce

lidí, kteří získali skutečné bojové zkušenosti v konfrontaci s

plnohodnotnou armádou, vyzbrojenou, vyzbrojenou a vycvičenou

podle standardů NATO, přijímající zpravodajské informace z NATO,

využívající nejnovější satelitní komunikace. Americká zkušenost z

Iráku před dvaceti lety se ani neblíží tomu, co naše armáda nyní

překonává.

Přítomnost tak zkušeného kontingentu není na světové scéně o nic

méně vážným argumentem než nejnovější Sarmati a Poseidoni.

Vladislav Isajev

 

 


